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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Anna Kjellin Flory T  

Cathrin Bergenstråhle X  Eivor Örenmark T  

Tobias Nässén X  Bo Bergkvist -  

Eva Öhbom Ekdahl X  Petter Larsson -  

Filip Wiljander -  Oliver Rykatkin T  

Ylva Sandström X From § 177 Eric Lindahl T  

Peter Zethreus X  Anders Markow -  

Helene Skantze X  Christina Rinman T From § 177

Lars Stenholm X  Christof Borgström -  

Eva Närvä Eickenrodt -  Gun Lingberth T  

Sofia Fölster X From § 176 Monica Segerman -  

Susanne Markow -  Helena Söderqvist -  

Henrik Barck -     

Johan Hiller X From § 177    

Vilma Mori Aguilar X Tom § 189    

Pernilla Hsu Båberg X     

Richard Wendt X     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X     

Sebastian Ridderskans X     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Christer Lydig  -     

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm -  

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N  
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Louise Granath -     

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Ingmar Sahlgren N From § 175

Hans Peters X Karin Rappsjö 
Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger T  

Lydia Liu - Birgitta Husén N  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Ella Tegsten T  

Anita Johansson X  Pia Ellström -  

Espen Bjordal -  Carl-Magnus 
Grenninger 

T From § 177

Helena Westerling X  Lena Rönnerstam T  

Mattias Qvarsell -  Noor Rahman Sherzad T Tom § 176 

Martin Hellströmer X  Ann Olsson -  

Gunnel Nyman Gräff X     

Maria Raner -     

Andreas Falk X     

Majvie Swärd X     

Erik Svanfeldt X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell -  Per Chrisander T  

Sidney Holm X  Desha Svenneborg T  

Louise Ollivier X  Mathias Zachariassen -  

Lisskulla Zayane X  Nina Piroth -  

Roger Bydler -     

Pascal Fall X     

Ninni Lindberg X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson X     

Vänsterpartiet (V) 
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Rolf Wasteson X  Borna S. Rowshani T  
Birgit Hansson X  Silva Swensson -  
Barbro Sörman -     
Sverigedemokraterna (SD)      

David Bergquist X  Esa Örmä N Tom § 188 

Åsa Nyberg X  Vakant    
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§ 172 

Protokollsjusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Gunnel Nyman Gräff och Richard Wendt att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum tisdagen den 27 juni 2017 16.00 i 
Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 173 

Enkel fråga – Försörjningsstöd till personer som håller 
sig undan avvisningsbeslut 
Enkel fråga den 19 juni 2017 av David Bergquist (SD) till arbets- och företagsnämndens 
ordförande. 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 174 

Enkel fråga – Pris vid friköp av lägenhet 
Enkel fråga den 19 juni 2017 av Sidney Holm (MP) till kommunstyrelsens ordförande. 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 175 Dnr KFKS 2017/510 

Interpellation – Fotbollsplaner i Nacka 
Interpellation den 29 maj 2017 av Khashayar Farmanbar och Ella Tegsten (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 176 KFKS 2017/509 

Interpellation – Ridanläggning i Källtorp 
Interpellation den 29 maj 2017 av Ella Tegsten och Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 177 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ledamot och ny ersättare (S) i kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett Erik Svanfeldt till ny ledamot. 
 
Länsstyrelsen har utsett Ann Olsson till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 178 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ersättare (V) i kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett Silva Swensson till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 179 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ledamot och ersättare (MP) i kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett Ninni Lindberg till ny ledamot. 
 
Länsstyrelsen har utsett Nina Piroth till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 180 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (L) i styrelsen för Nacka vatten och 
avfall AB för tiden från ordinarie bolagsstämma 2017 
t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2018 

Beslut 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 24 april 2017 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 6 mars 2017 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 181 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny deltidsengagerad förtroendevald (MP) för tiden 
intill utgången av 2018 

Beslut 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald väljs Lisskulla Zayane, Ulvsjövägen 12, 138 33 
Älta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 182 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny gruppledare (MP) för tiden intill utgången av 
september 2018 

Beslut 
Som ny gruppledare väljs Lisskulla Zayane, Ulvsjövägen 12, 138 33 Älta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 183 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
utbildningsnämnden av Magnus Söderström (MP) samt 
val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2017 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 184 Dnr KFKS 2015/590-214 

Detaljplan för Boo Gårds skola och Boovallen, 
fastigheterna Bo 1:133, del av Bo 1:608 m.fl, Boovägen 4, 
i Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Ärendet 
Syftet med den föreslagna detaljplanen är att göra det möjligt för Boo Gårds skola att bygga 
ut lokalerna för att kunna utöka sin verksamhet. Utöver det planläggs Boovallen för 
idrottsändamål, eftersom ytan idag saknar detaljplan. Inom område för skol- och 
idrottsändamål möjliggörs uppförande av ny idrottshall/sporthall. Detaljplanen omfattar 
också fastigheterna Bo 1:70 och Bo 1:1039 (”Booladantomten”), som planläggs som 
parkering för skolan och idrotten, vidare bekräftas nuvarande infartsparkering och 
återvinningsstation. Vidare kommer del av Boovägen, Boo kapellväg och Jungmansvägen 
byggas om med gång- och cykelbana. All mark inom planområdet ägs av Nacka kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 161 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 23 maj 2017 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 maj 2017 § 100 
Utlåtande från granskning 
Planbeskrivning 
Plankarta 
Samrådsredogörelse 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 161 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 maj 2017 § 100 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade med instämmande av Christina Ståldal (NL), Louise 
Ollivier (MP), Gunilla Grudevall Steen (L), Jan-Eric Jansson (KD), Majvie Swärd (S) och 
Rolf Wasteson (V) bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan vill allmänt gå mer varsamt fram med bebyggelseplaner i hela Nacka. 
Eftersom det är en majoritet som bestämmer och som har valt en annan väg så ser vi också 
behovet av en utbyggd skola i sydöstra Boo. Det innebär 400 fler elever på samma 
skolgårdsyta, dvs mindre yta per elev. Det innebär vidare att den skolgårdsyta som finns 
borde förädlas och göras det mesta möjliga av för att ändå på ett bra sätt möta barns behov 
av rörelse och aktivitet. Bullret är ett problem för de omkringboende och hänger ihop med 
fotbollsspelandet på fotbollsplanen och idrottsbyggnaden som byggs vilket minskar detta 
men ytterligare insatser behövs. Det visar också på behovet av fler fotbollsplaner i Nacka 
och i Boo. Det synpunkter som natur- o. fritidsnämnden för fram angående angöringar 
med transporter och vägar mm liksom cykelparkeringar bör absolut tas tillvara. Det 
kommer att bli en ökad trafik i området och det är av största vikt att säkerheten för 
eleverna ska vara i fokus så att inga olyckor uppstår. Denna plan har kantats av kritik och 
fel i rutiner och Nackalistan vill att detta åtminstone leder till framtida förbättringar av 
rutiner och lärdom av hur man inte skall göra.” 
 
Gunilla Grudevall Steen (L) lät anteckna följande för Liberalernas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Boo gård får en ny och mer ändamålsenlig skola och förskola. Vi bygger för ca 200 fler 
elevplatser, och detta möjliggör att fler elever kan få sitt förstahandsval. 
Vi får en tryggare Trafikmiljö och trafiksäkerhet förbättras då vi bygger nya cykel o 
gångbanor, och på o avstigningsplats.  
Liberalerna är också glada över att det blir en fullstor bollhall. Behovet finns från både 
skola och fritidsverksamheterna. 
 
Både bollhall och skolbyggnad placeras så de blir bullerskydd mot angränsande bebyggelse, 
så ljudet från skolgården och från verksamheten på Boo vallen begränsas. 
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Bullersituationen har många kringboende gjort kommunen uppmärksam på, och därför har 
vi möjliggjort i planen att man kan anlägga bullerplank eller bullervallar.” 
 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp.   
 
”Vi ser positivt på framtiden med fler skolplatser och utbyggda idrottsplatser. Vi är dock 
djupt oroade över trafiksituationen och barnens säkerhet kring skolan. Kring Boo 
gårdsskola och Boovallen noterar vi att det är mycket trångt och trafiksituationen, inte 
minst kring hämtning och lämning av barn, behöver förbättras. Det behövs även bättre 
gång- och cykelvägar och fler cykelparkeringar. Vi behöver lösningar som är trygga och 
säkra för barnen. I och med den ökade belastningen som en utbyggnad i området innebär 
krävs även bättre förbindelser till och från området.”   
 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet ställer sig positiva till att fler utbildningsplatser tas fram samt att skolan med 
omgivningar utvecklas för att möta dagens behov.  
Vi ser med oro på den trafiksituation som finns i området, både kopplat till skolan men 
även till den trafik som skapas runt fotbollsplanerna. Området präglas av svår sikt, många 
svåra passager för biltrafik som ska samsas med barn till och från skolan samtidigt som 
fotbollsträningen påbörjas ungefär samtidigt som skola och fritids avslutas. Det är av stor 
vikt att säkerheten kring skolan, som nu kommer bli allt större, tas i tydlig beaktan.  
Det är viktigare än någonsin att se till så att det finns goda alternativ för den som INTE vill 
åka bil. Det är av stor vikt att kommunen än gång för alla säkerställer god och säker 
cykeltrafik, bra parkeringsmöjligheter för cyklar i olika storlekar, tät ordinarie busstrafik 
SAMT undersöker möjligheten till att sätta mindre matarbussar i trafik som på ett smidigt 
sätt kan transportera Boo- och Lännerstaborna till och från skola/fotboll under högtrafik.” 
 
- - - - - 
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§ 185 Dnr KFKS 2015/173-040 

 

Ingen utdelning från stiftelsen Sociala samfonden  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att inga medel utdelas från stiftelsen Sociala samfonden från 
och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019.  
 

Ärende 
Kommunfullmäktige förvaltar en stiftelse kallad Sociala samfonden. Fondens årliga 
avkastning har blivit allt lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt 
att mer än sporadiskt göra utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som 
finns att fördela är lägre än kostnaderna för annonsering och övrig administration. 
Eftersom det inte finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala samfonden kan den 
enbart upplösas enligt de fyra förutsättningar som anges i stiftelselagen kapitel 6 paragraf 5. 
Tre av dessa är redan uppfyllda. Den fjärde förutsättningen är att stiftelsen inte kan främja 
sitt ändamål under de senaste fem åren. Detta kan uppnås om ingen utdelning görs fem år i 
rad. Detta är andra året som inga medel utbetalats.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 162 
Socialnämnden den 28 mars 2017 § 35 
Sociala kvalitetenhetens tjänsteskrivelse den 15 mars 2017 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 162 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att inga medel utdelas från stiftelsen 
Sociala samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019.  

Beslut i socialnämnden den 28 mars 2017 § 35 
Socialnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
- - - - - 



24 (57) 
 

 19 juni 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 186 Dnr KFKS 2017/351 

Tertialbokslut 1 år 2017 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns tertialbokslut 1 för 2017. 

Ärendet 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till april på 198 miljoner kronor 
ligger resultatet 152 miljoner kronor över vad som beräknas i budgeten. För helåret 
förväntas ett överskott på 346 miljoner kronor, bland annat som en följd av reavinster för 
markförsäljning, ökade skatteintäkter och lägre räntekostnader. Åtta av tio nämnder följer 
sitt budgeterade resultat eller visar överskott. Kommunstyrelsen och arbets- och 
företagsnämnden ser dock båda ut att gå med underskott, beroende på kostnader för 
tilläggsavtalet om tunnelbanans utbyggnad och ökade hyreskostnader för nyanlända. 
 
Låneskulden ligger kvar på samma nivå som vid årets början, 300 miljoner kronor. Netto 
har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 271 miljoner kronor. 
 
Nämndernas verksamhetsanalyser för den aktuella perioden visar att den övergripande 
måluppfyllelsen ser ut att bli god för året. Även måluppfyllelsen ser ut att bli god när det 
gäller kommunens finansiella resultatindikatorer. Sammantaget bedöms kommunen ha en 
god ekonomisk hushållning.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 juni 2017 § 190 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 163 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse reviderad den 24 maj 2017  
Tertialbokslut 1 2017 för Nacka kommun 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 juni 2017 § 190 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 1 för 2017. 
 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 163 
Ärendet bordlades. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Gunilla Grudevall Steen (L) och Jan-Eric 
Jansson (KD) bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Även 2017 ser ut att bli ett bra år för 2017. Prognosen indikerar ett resultat på 346 Mkr.  
 
Det mest uppseendeväckande i rapporten är dock de absurda effekterna av 
skatteutjämningssystemet. Så här ser det ut: Nackaborna jobbar mer och tjänar mer än vad 
vi trodde när vi beslutade om budgeten i höstas. De betalar därför in 44 miljoner kronor 
mer i skatt till kommunen. Vips så skärps inkomstutjämningen, staten lägger rabarber på 37 
miljoner kronor och skickar till andra kommuner (främst Göteborg och Malmö). Till detta 
ska läggas att vi inte blev riktigt så många invånare per 1 november 2016 som vi trodde och 
därför försämras kostnadsutjämningen med 20 miljoner. Summan blir alltså att kommunen 
förlorar 13 miljoner kronor, trots att skatteintäkterna ökar med 44 miljoner kronor. Det är 
orimligt och orättfärdigt! Och obegripligt att socialdemokraterna försvarar detta system. 
Självklart ska vi ha skatteutjämning, Nacka betalar redan 500 miljoner kronor, men inte 
med denna Pomperipossaeffekt.”  
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Prognosen pekar på ett överskott för året, till stor del beroende på försäljningar av mark 
och därmed intäkter, t ex på Henriksdalsberget. Det håller förstås inte i längden att sälja ut 
mer och mer av invånarnas gemensamma förmögenhet i form av mark och 
välfärdsfastigheter. Osäkerhetsfaktorer framöver är världsläget och räntenivån som också 
påverkar Nackas finansiella utveckling. Andra osäkerhetsfaktorer är om Österleden 
kommer att förverkligas eller ej, och när. I nuläget verkar läget låst med finansieringsfrågan 
där bl a Stockholm har tackat Nej till att gå med på ännu en dyrbar och byggnadsmässigt 
långtgående lösning till staten. Hur ett sådant framtida krav skulle se ut för Nacka vet vi 
inte i dagsläget men ett ytterligare byggnationskrav på 6000 bostäder har nämnts.  
Nöjdheten brister vad gäller påverkansmöjligheter och insyn i kommunen för invånare. 
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Något som inte är förvånande med tanke på att planer ofta genomförs utan ett reellt 
inflytande för invånarna. Läget inom socialtjänsten är fortsatt mycket bekymmersamt med 
trånga och ej ändamålsenliga personalutrymmen, brister vad gäller personalledning och 
underskott på personal.  
Bästa utveckling för alla innebär ofta om man t ex är ung, möjligheten till en egen bostad. 
Det är en laglig skyldighet för kommunen men kan inte infrias för de många unga som inte 
har en relativt hög lön och fast anställning. Andra områden som oroar är att Nacka har 
fortsatta stora rekryteringsbehov och med årliga minskade budgetramar och s k 
effektiviseringar så finns det inget utrymme för lönehöjningar och därmed goda möjligheter 
till att rekrytera och konkurrera om kompetent personal inom bristområden. Det gäller 
också kommande prisstegringar där Nacka inte har några finansiella marginaler.  
Det är märkligt att det bara presenteras långtidsprognos en gång om året för Nacka. 
Behovet är större än så för politiken och vi skulle behöva ta del av prognos åtminstone en 
gång till.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Tertialbokslutet visar på ett bra överskott men det är i praktiken ett uppblåst resultat i och 
med att kommunen sålt tomtmarken på Henriksdalsberget. I praktiken så lyckas alliansen 
hålla ett till synes acceptabelt resultat genom kraftiga besparingar där ingen kompensation 
för löne- och prisökningar utgått på ett flertal år. Kommunen planerar och bygger också 
för en välmående medel- och överklass. Segregationen i Nacka hör till landets största och 
det är i längden inte socialt hållbart. Alliansen i Nacka gör inte det minsta för att råda bot 
på det. Vi ser det i hur Nacka nu byggs med bostäder som bara de med goda inkomster kan 
efterfråga, hyresbostäder byggs i liten omfattning och de som byggs kommer att bli mycket 
dyra p.g.a. hur kommunen upplåter mark till högstbjudande.  
 
Vi ser stora brister i kommunens välfärd: köer till äldreboenden, stor brist på idrotts- och 
fotbollsplaner. Utöver det så klarar inte Nacka heller den ekologiska hållbarheten. Enligt 
IVL så är Nacka näst sämst i länet och en av de sämsta kommunerna i landet på 
klimatanpassningsåtgärder. Planeringen bygger på att många ska kunna åka bil, t ex genom 
den fortsatta planeringen av Österleden.  
 
Sammantaget så skulle Nacka bli en mycket bättre kommun för alla om Vänsterpartiets 
politik och budgetar fick genomslag. Vi har där hårt drivit just att kommunen måste ta 
krafttag mot segregationen.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Tyvärr kan vi konstatera att antalet personer som gick från försörjningsstöd till egen 
försörjning har mer än halverats under årets första 4 månader jämfört med året innan. Det 
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här kan jämföras med vår grannkommun Stockholm som har det lägsta antalet personer i 
ekonomiskt bistånd någonsin. Vi i Nacka behöver nu jobba fram förslag som bryter den 
negativa utvecklingen. 
Nackas ungdomar är i behov av bostäder till rimlig hyra. Vi vill tillgodose olika 
bostadsbehov, det vill säga hyreslägenheter på bostadsmarknaden, och ett varierat 
bostadsutbud av god kvalitet som kan attrahera olika hyresgäster. Vi vill se till att 
kommunen blir en positiv del av Nackas bostadsutbud och erbjuder en hälsosam 
konkurrens för att erbjuda hyreslägenheter som fler har råd att bo i. Det kan vi göra med 
ett kommunalt bostadsbolag. Samtidigt skulle en sådan lösning ge kommunen större 
svängrum och rådighet att hantera en del av behovet för sociala bostäder, istället har 
majoriteten valt att helt förlita sig på att köpa bostadsrätter. 
Inför året tilldelades Nacka kommun ca 36 miljoner av den här regeringens årliga 
välfärdsmiljarder. Det är den största höjningen av det generella statsbidraget till 
kommunerna sen det infördes. De här pengarna var inte öronmärkta och tänkta till att ge 
kommuner svängrum och täcka en del av kostnadsökningarna för till exempel 
bostadsförsörjning och flyktingmottagande. Majoriteten valde att istället sänka skatten med 
27 kr per person för genomsnittslöntagaren i Nacka. Skattesänkning istället för satsningar 
på välfärden och bättre kvalitet för Nackaborna. 
Vi noterar att sjukfrånvaron bland kommunens anställda ökar, i synnerhet 
långtidssjukfrånvaron. Det är en oroande trend. Detta kan hänga ihop med Nackas ständigt 
pågående nedskärningar där löne- och priskompensationen år efter år sätts till noll.” 
  
- - - - - 
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§ 187 Dnr KFKS 2016/118 

Investeringsbeslut och -sammanställning kommunen 
totalt vid tertialbokslut 1år 2017 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om föreslagna investeringsmedel om 224,1 miljoner kronor. 
 
Kommunfullmäktige noterar den totala investeringssammanställningen enligt 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  
 

Ärendet 
Investeringsbudgeten prognostiseras till 1,1 miljarder kronor för 2017. Det ackumulerade 
utfallet till och med tertial 1 uppgår till 271 miljoner kronor. Totalt föreslås beslut om 
tillkommande medel om 224,1 miljoner kronor för Nacka kommun. Enheten för 
fastighetsutveckling föreslår beslut om tillkommande medel om 227,5 miljoner kronor och 
exploateringenheten föreslår en minskad investeringsbudget om 3,4 miljoner kronor.  
 
Om investeringsbeslut fattas enligt förslaget, kommer de pågående investeringarna omsluta 
2,3 miljarder kronor för åren 2017och framåt, varav knappt en miljard kronor för 
exploateringsområdet. Förslagen omfattar i korthet följande; 

 Komponentutbyten 2017, 55 miljoner kronor 
 Detaljplanearbete Lillängens förskola, 2,5 miljoner kronor 
 Bostadsförsörjning sociala behov, 100 miljoner kronor 
 Övertryckstält på Nacka IP, 5 miljoner kronor 
 Öxelvägen-Sjöängen förskola, 65 miljoner kronor 
 Tollare 1:16 m fl, ökade utgifter om 5,1 miljoner kronor, driftkostnad (sanering)  
 Jarlaberg Enspännarvägen, ökade utgifter om 0,1 miljoner kronor 
 Studentbostäder Ektorp, ökade utgifter om 11,9 miljoner kronor, driftkostnad 

(sanering) 
 Skönviksvägen (Brandstationen), ökade utgifter om 2,9 miljoner kronor 
 Norra Skuru, positiv förändring om 17,2 miljoner kronor 
 Ältabergs verksamhetsområde, positiv förändring om 3,6 miljoner kronor 
 Område H Munkkärrsvägen, positiv förändring om 2,6 miljoner kronor 

 
Den totala projektportföljen inom exploateringsverksamheten och därmed nettot av 
tidigare beslutad budget förändras med 3,4 miljoner kronor (positiv nettoförändring) om 
föreslagen budgetförändring beslutas. 
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Den totala exploateringsportföljen, inklusive markförsäljning, uppgår med föreslagna 
budgetförändringar till 1 miljard kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 juni 2017 § 191 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 164 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 maj 2017 
Bilagor till investeringsbesluten finns publicerade på www.nacka.se. 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 juni 2017 § 191 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta om föreslagna 
investeringsmedel om 224,1 miljoner kronor. 
 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera den totala 
investeringssammanställningen enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  
 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 164  
Ärendet bordlades. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Gunilla Grudevall Steen (L) och Jan-Eric 
Jansson (KD) bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
David Bergquist (SD) yrkade att Utökad ram, Bostadsförsörjning sociala behov: 100 
miljoner kronor utgår. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade med instämmande av Sidney Holm (MP) att projekten 
Österleden, Ryssbergen och Morningside marina utgår.  
 
Christina Ståldal (NL) yrkade att projekten Ryssbergen och Morningside marina samt 
planen för Lillängens förskola utgår.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot David Bergquists yrkande 
gällande Utökad ram, Bostadsförsörjning sociala behov: 100 miljoner kronor, och fann att 
Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
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avgavs 59 röster för Mats Gerdaus yrkande och 2 röster för David Bergquists yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  
• Voteringslista 1 
 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande gällande Österleden beslutade kommunfullmäktige i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande gällande Ryssbergen beslutade kommunfullmäktige 
i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Rolf Wastesons yrkande 
gällande Morningside marina och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster för Mats Gerdaus yrkande och 
17 röster för Rolf Wastesons yrkande. 5 ledamöter avstod. Kommunfullmäktige hade 
således bifallit Mats Gerdaus yrkande.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  
• Voteringslista 2 
 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande gällande Lillängens förskola beslutade 
kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.   
 
Kommunfullmäktige beslutade gällande övriga delar i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
 

Reservationer 
Christina Ståldal (NL) reserverade sig mot beslutet för Nackalistans 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets 
kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Bland de projekt som nu redovisas och tas beslut om så vill Vänsterpartiet att tre projekt 
ska utgå: Bostadsbebyggelsen i Morningside marina och Österleden/Östlig förbindelse. 
Båda dessa projekt har dåliga miljökonsekvenser om än i mycket olika omfattning. 
Projektet Ryssbergen vill vi också ska utgå. Ryssbergen är på många sätt ett viktigt område 
att skydda. Naturreservatsbildning är på gång och att då ta en betydande del av området 
och bygga på är helt fel. De bostäder och verksamhetslokaler som är tänkta här bör istället 
kunna byggas längre österut” 
 
David Bergquist (SD) reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
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”Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet att investera 100 miljoner kronor för 
sociala bostäder till nyanlända.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan vill att planerade byggnationer vid Ryssbergen, Morningside Marina och 
förskola i Lillängsskogen ska utgå liksom bebyggelsen i Alphyddan som vi tyvärr inte kan 
stoppa eftersom det redan är påbörjat.” 
 
Gunilla Grudevall Steen (L) lät anteckna följande för Liberalernas 
kommunfullmäktigegrupp.  
 
”Liberalerna är fortsatt ytterst tveksamma till Morningside Marina. Vi tycker att vi ska lägga 
våra resurser på andra planer. Här kommer vi få problem med trafiksäkerheten, skötsel av 
allmänna anläggningar och husens placering och höjd bla.” 
  
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Det kan konstateras att många projekts kostnader drar iväg på grund av att 
markförhållandena under projektets gång. Det är viktigt att göra en ordentlig undersökning 
av förutsättningarna innan man kör i gång ett projekt och sätter dess budget. Nu har vi ett 
övertryckstält där kostnaderna väntas öka med 5 miljoner vilket är över 30 % av den 
budgeterade kostnaden på grund av markförhållandena.  
Vid studentbostäderna i Ektorp ökar kostnaderna med nästan 12 miljoner för sanering och 
vid ett projekt i Tollare med 5 miljoner. Det krävs ordentliga undersökningar innan ett 
projekt kör igång.  
I Skuru ökar kostnaderna för vägar och avlopp med nästan 23 miljoner. Det är något 
förvånande att bokslutet redovisar detta som positiv genom att anse att markpriset har ökat 
med 40 miljoner. Detta positiva resultat kan givetvis förändras beroende på vad marken 
kommer att användas till och det är viktigt att vi alla uppmärksammar just de budgeterade 
ökade kostnaderna på 23 miljoner. Just på grund av dessa 40 miljoner i prognostiserade 
ökade markpriser blir det en positiv förändring med 3,4 miljoner i våra 
exploateringsprojekt.” 
  
David Bergquist (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna motsätter bostadsbebyggelsen vid Morningside marina då detta inte 
är en lämplig plats för bostäder: 



32 (57) 
 

 19 juni 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 Buller från Saltsjöbanan är störande. 
 Placeringen är trångt mellan Saltsjöbanan, vägen och vattnet och passar inte för 

barnfamiljer. 
 Kollektivtrafiken är långt borta. 
 Bostäder blir väldigt dyra. 

 
Dessutom motsätter sig de kringboende projektet.” 
 
- - - - - 
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§ 188 Dnr KFKS 2017/422 

Multihall i förhyrd fastighet i Fisksätra 
Inriktnings-och lokaliseringsbeslut 

Beslut 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att en ny idrottsanläggning/multihall ska uppföras på 
kommunalt ägd fastighet vid Hamnvägen i Fisksätra, lokaliseringsalternativ 1.  

 
2. Inriktningen för det fortsatta arbetet ska vara att kommunen upplåter tomträtt i 

fastigheten, efter en upphandling av extern leverantör som bygger och äger 
anläggningen. 

 

Ärendet 
En förstudie har utrett olika idrottsanläggningar på en rad olika lokaliseringar i Fisksätra. 
Fritidsnämnden beslutade 2016 om anläggningens storlek och innehåll vilket blev en 
multihall med viss friidrottsinriktning med en sprintbana.  
 
Den samlade bedömningen är att lokalisering 1 Hamnvägen är den mest gångbara 
lokaliseringen för multihallen. En multihall i detta läge skulle utveckla den östra delen av 
Fisksätra och möjliggöra för viss friidrottsaktivitet vilket skulle gynna hela kommunens 
föreningsliv. Multihallen skulle utveckla miljön och gaturummet positivt då anläggningen 
kompletterar pågående stadsbyggnadsprojekt med framförallt bostadsbebyggelse väl. 
Området skulle gynnas av mer liv och rörelse som skapar trygghet för boende i området. 
Enligt antaget detaljplaneprogram för Fisksätra (2013) ska bostäder och verksamheter 
uppföras inom lokalisering 1. Förstudien för multihallen visar att bostäder och en multihall 
ytmässigt kan rymmas inom lokaliseringen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 165 
Enhetens för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 12 maj 2017 
 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 165 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att en ny idrottsanläggning/multihall ska uppföras på 
kommunalt ägd fastighet vid Hamnvägen i Fisksätra, lokaliseringsalternativ 1.  
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2. Inriktningen för det fortsatta arbetet ska vara att kommunen upplåter tomträtt i 
fastigheten, efter en upphandling av extern leverantör som bygger och äger 
anläggningen. 

 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade med instämmande av Pascal Fall (MP), Bosse Ståldal (NL), 
Monica Brohede Tellström (L), Anders Tiger (KD), Hans Peters (C) och Eva Öhbom 
Ekdahl (M) bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ella Tegsten (S) yrkade med instämmande av Martin Hellströmer (S), Birgit Hansson (V), 
Mikael Carlsson (NL) och Lena Rönnerstam (S) bifall till kommunstyrelsens förslag med 
undantag av punkten 2. 
 
David Bergquist (SD) yrkade ändring i punkten 1 till lokaliseringsalternativ 2.   
 

Beslutsgång 
Med avslag på David Bergquists yrkande gällande punkten 1 beslutade kommunfullmäktige 
i enlighet med Richard Wendts yrkande.  
 
Med avslag på Ella Tegstens yrkande gällande punkten 2 beslutade kommunfullmäktige i 
enlighet med Richard Wendts yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp. 
 
”De argument som tidigare fördes fram som negativa skäl vad gäller byggande och 
lokalisering av simhall i Fisksätra förs nu istället fram som positiva argument då det gäller 
lokalisering av multihall. Tidigare gällde det parkeringsmöjligheter och andra praktiskt 
negativa omständigheter som fördes fram och då låg som bakgrundfaktor vid 
beslutsfattande att inte välja Fisksätraalternativet. Det visar på hur oseriöst detta ärende 
behandlades och frågan uppstår om det var avsiktligt missledande för att påverka beslutet 
eller ej. Att i nuläget inte säga Ja till multihall i Fisksätra går inte. Däremot borde 
Fisksätraborna och deras föreningsliv få en säker tillgång till användande av hallen och inte 
i likhet med fotbollen, bara få en liten smula tid. Innehållet i hallen borde processas med 
invånarna och omgivande idrottsorganisationer för att man ska bygga det som efterfrågas 
och finns behov av, också på själva platsen. Med tanke på de nya förutsättningarna borde 
beslutet om lokalisering av simhall röstas om igen med tanke på att det nu har kommit nya 
fakta och slutsatser på bordet.”  
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Pascal Fall (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet Nacka är positiv till att kommunen bygger en ny idrottsanläggning vid 
Hamnvägen 1 i Fisksätra, lokaliseringsalternativ 1. 
Vi instämmer med kommunstyrelsen att en multihall, som det också kallas i 
tjänsteskrivningen, i detta läge skulle utveckla den östra delen av Fisksätra och möjliggöra 
för en viss friidrottsaktiviteter vilket gynnar hela Nackas föreningsliv.  
Miljöpartiet vill däremot påpeka att för att anläggningen verkligen ska göra skillnad behöver 
den bli större till ytan därmed kunna rymma flera idrotter än det som har framkommit i 
debatten.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp.  
 
”Vi vill att nya anläggningen blir ett nav för olika fritidssysselsättningar för både barn och 
vuxna inom kultur och idrott för de boende i Fisksätra men också i hela kommunen. Vi 
Socialdemokrater föreslog även att det borde utredas om en skridskobana och en skatepark 
kan anläggas i området. Vidare föreslog vi att tjänstemännen skulle utreda om det finns 
några synergier med att bygga ihop de två fotbollsplanerna och måla upp exempelvis 4 
stycken 7-manna planer för att använda ytan maximalt. 
Vår samlade bedömning är att den föreslagna placeringen bättre utnyttjar topografin och 
ger möjligheter till fler idrottinslag. Samtidigt förstoras den aktiva ytan i Fisksätras central 
del och bidrar till bättre användning av utrymmet. Parkeringsmöjligheterna är bättre i det 
föreslagna alternativet. Närheten till både bussar och saltsjöbana är god vid båda 
alternativen. Den yta nära fotbollsplan som utgör det alternativa förslaget ser vi på sikt ska 
kunna användas till värdefull fritidsyta. Vår bild och vilja är att hallen blir större än den 
skissen med bl.a. rundbana för löpning. 
Vi anser att låta samma aktör både äga och driva hallen kostar skattebetalarna mer utan att 
ge någon större nytta. Tidigare erfarenheter visar att kommunen under avtalstiden ändå 
kommer att betala för mer än den fulla byggkostnaden men får inte rådighet över lokalen 
som kommunen skulle ha haft om vi hade ägt lokalen. Då är det bättre att kunna äga 
bygganden och därmed få rådighet att kunna göra extra satsningar, samtidigt som en 
skicklig driftoperatör kan bidra med innovationer och bra lösningar av innehållet.” 
 
David Bergquist (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna anser att lokaliseringsalternativ 2 är att föredra av två skäl: 

1. Alternativ 2 är nära den befintliga sporthallen och man kan samordna de två 
sporthallen vad gäller turneringar, vaktmästare, städning etc. 
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2. Vi tror att placering på alternativ 1 blockerar för en möjlig simhall i Fisksätra. Det 
kan mycket väl bli så att det inte går att bygga den planerade Simhallen på 
vattensänkt mark där Näckenbadet står idag och då måste alternativ 1 vara kvar för 
simhallen.” 

 
- - - - - 
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§ 189 Dnr KFKS 2017/417 

Omreglering av tomträttsavgäld och erbjudande om 
friköp för radhusområde i Duvnäs Utskog 

Beslut 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 23:5, 
23:7, 23:8, 23:10, 23:11, 23:12, 23:13, 23:15, 23:18, 23:19, 24:3, 24:4, 24:5, 24:6, 24:7, 
24:9 och 24:10 till 20 610 kr/år och fastighet (grupp 1) att gälla från och med den 1 
juli 2019 och under kommande 10-årsperiod. 

 
2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 

24:12, 24:13, 24:14, 24:15, 24:16, 24:17 och 24:18 till 21 610 kr/år och fastighet 
(grupp 2) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 10-årsperiod.  
 

3. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 
24:19, 24:20, 24:21, 24:24, 24:29, 24:30 och 24:31 till 22 670 kr/år och fastighet 
(grupp 3) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 10-årsperiod.  

 
4. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 

18:51, 18:57, 18:58, 18:60, 18:61, 18:62, 21:2, 21:3, 21:4, 21:6, 21:9, 21:10, 21:12, 
21:13, 21:20, 21:23, 21:24, 23:22, 23:23, 23:25, 23:26, 23:27 och 23:28 till 23 850 
kr/år och fastighet (grupp 4) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under 
kommande 10-årsperiod.  

 
5. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 21:1 

(grupp 5) till 28 400 kr/år att gälla från och med den 1 juli 2019 och under 
kommande 10-årsperiod.  

 

Ärendet 
Ärendet avser omreglering av tomträttsavgäld för 55 stycken fastigheter, fördelade på fem 
grupper, i radhusområde i Duvnäs Utskog på Sicklaön. 
 

Nuvarande avgäld  Ny föreslagen avgäld 
Grupp 1 17 000 kr per år och fastighet 20 610 kr per år och fastighet 
Grupp 2 17 500 kr per år och fastighet 21 610 kr per år och fastighet 
Grupp 3 18 100 kr per år och fastighet 22 670 kr per år och fastighet 
Grupp 4 18 800 kr per år och fastighet 23 850 kr per år och fastighet 
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Grupp 5 20 100 kr per år och fastighet 28 400 kr per år och fastighet
  
Avgäldsperiodens längd är 10 år och innevarande period löper ut den 30 juni 2019. Detta 
innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas med respektive tomträttshavare 
senast den 30 juni 2018 för att kommunen ska kunna utnyttja sin rätt att höja nuvarande 
avgäld. 
 
I samband med omreglering av tomträttsavgälden informeras samtliga tomträttshavare att 
de har möjlighet att friköpa sina tomträtter. Priset som kommunen erbjuder för friköp är 
halva det marktaxeringsvärde som är gällande då anmälan om friköp kommer in till 
kommunen. Principer för prissättning vid friköp beslutades av kommunfullmäktige den 18 
april 2016 i kommunens program för markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- 
och exploateringsavtal. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 166 
Enheten för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 9 maj 2017 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Förslag på friköpspriser 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 166 
A. 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 23:5, 
23:7, 23:8, 23:10, 23:11, 23:12, 23:13, 23:15, 23:18, 23:19, 24:3, 24:4, 24:5, 24:6, 24:7, 
24:9 och 24:10 till 20 610 kr/år och fastighet (grupp 1) att gälla från och med den 1 
juli 2019 och under kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 
24:12, 24:13, 24:14, 24:15, 24:16, 24:17 och 24:18 till 21 610 kr/år och fastighet 
(grupp 2) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 10-årsperiod.  

3. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 
24:19, 24:20, 24:21, 24:24, 24:29, 24:30 och 24:31 till 22 670 kr/år och fastighet 
(grupp 3) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 10-årsperiod.  

4. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Sicklaön 
18:51, 18:57, 18:58, 18:60, 18:61, 18:62, 21:2, 21:3, 21:4, 21:6, 21:9, 21:10, 21:12, 
21:13, 21:20, 21:23, 21:24, 23:22, 23:23, 23:25, 23:26, 23:27 och 23:28 till 23 850 
kr/år och fastighet (grupp 4) att gälla från och med den 1 juli 2019 och under 
kommande 10-årsperiod.  
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5. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 21:1 
(grupp 5) till 28 400 kr/år att gälla från och med den 1 juli 2019 och under 
kommande 10-årsperiod.  

B. 
Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen inom enheten för 
fastighetsutveckling att för kommunens räkning underteckna avtalen om 
omreglering av tomträttsavgäld. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, 
att föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av de av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälderna.  

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Det finns en rimlighet att kunna äga marken som ens hus står på, likväl det finns stor 
rimlighet att kunna hyra den marken. Därför har vi ingen principiell motsättning mot den 
typ av affär. Samtidigt tycker vi att det är fel att så kraftigt rabattera markförsäljningen på 
det sätt som majoriteten gör. Det bryter mot likabehandlingen då Nackaborna gemensamt 
får vara med och finansiera ett fåtals markinvestering, medan de som bor i exempelvis 
hyreslägenheter inte alls åtnjuter motsvarande rabatt. Därtill riskerar detta beslut att bryta 
mot principen att inte skänka allmän egendom.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är fel att radhus- och småhusägare i Nacka slentrianmässigt erbjuds 
att köpa loss sina villa- & radhustomter till halva marktaxeringsvärdet samtidigt som de 
som bor i flerbostadshus tvingas friköpa till marknadspris. Det torde inte vara i enlighet 
med kommunallagens likabehandlingsprincip att de som bor i lägenhet tvingas betala 
marknadspris för kommunal mark samtidigt som villaägare erbjuds köpa till under halva 
marknadspriset.”  
 
- - - - - 
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§ 190 Dnr KFKS 2016/1134  

Motion - Tjänstemannabudget där samtliga partier får 
samma förutsättningar 
Motion den 12 december 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom en stor del av det som föreslås 
redan genomförs idag samt att tidplanen är satt utifrån externa leveranser av prognoser 
som har stor betydelse för beräkning av totalt utrymme. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att en tjänstemannabudget tas fram och presenteras i Nacka så att 
samtliga politiska partier får samma förutsättningar i budgetarbetet.  
 
Den stora delen i budgetarbetet tas redan idag fram i form av en tjänstemannabudget i 
samband med ramärendet som kommunstyrelsen beslutar om i juni. Den andra delen av 
mål och budget är beroende av flera yttre starkt påverkande faktorer som gör att den 
tidplan som finns i dag inte kan tidigareläggas för att färdigställa en tjänstemannabudget. 
 
Förslaget om att en budget ska presenteras samtidigt som tertialbokslutet är så som sker 
redan idag och har så varit under flera år. 
 
Bedömningen är att förslagen i motionen bör avslås eftersom en stor del redan genomförs 
idag samt att tidplanen är satt utifrån externa leveranser av prognoser som har stor 
betydelse för beräkning av totalt utrymme. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 104 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 10 januari 2017 
Plan arbetet mål och budgetramar 2018-2020 tjskr 
Motion, tjänstemannabudget 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 § 160 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 24 april 2017 § 117 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 104 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom en stor del av det som föreslås 
redan genomförs idag samt att tidplanen är satt utifrån externa leveranser av prognoser 
som har stor betydelse för beräkning av totalt utrymme. 
 

Yrkanden 
Pascal Fall (MP) yrkade med instämmande av Rolf Wasteson (V), Khashayar Farmanbar 
(S), Sidney Holm (MP) och Bosse Ståldal (NL) bifall till motionen.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Thobias Nässén (M) bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Pascal Falls yrkande och 
fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 34 röster för Mats Gerdaus yrkande och 26 röster för Pascal Falls 
yrkande. 1 ledamot var frånvarande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats 
Gerdaus yrkande.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  
• Voteringslista 3 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Vi har ständigt jobbat för att alla partier i Nacka ska ges möjlighet att göra sitt bästa för 
Nackaborna. En majoritet måste rimligen vara stark nog och ha ryggrad att stå för sin 
politik istället för att försöka jobba med att minimera oppositionens tillgång till 
information. Tyvärr är det så läget är i Nacka. Denna motion hade kunnat bidra till något 
förbättrat läge, men från alliansens sida möttes den med njet.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
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”Bakgrunden till denna motion var den enorma frustration och tidspress som upplevs 
veckan innan det slutliga budgetförslaget ska vara inlämnat. Det slutgiltiga 
budgetunderlaget kommer ju inte förrän i samband med att den styrande majoriteten 
presenterar sin budget. Ofta har vi innan använt felaktiga tabeller, siffor, summeringar och 
uträkningar, ett tidsförödande moment att rätta till som vi gärna hade undvikit. 
I researchen för denna motion kontaktades flertalet större kommuner av olika styrande 
majoriteter i hela Sverige för att förstå hur det arbetades på andra håll. I exempelvis Malmö 
finns en tjänstemannabudget som ger både majoritet och opposition samma förutsättningar 
att komma med budgetförslag. 
Det är sant som controllerenheten skriver att stora drag är klara i och med ramärendet i 
juni. Men att kalla det en tjänstebudget är en överdrift. Från juni till oktober tillkommer så 
många och stora förändringar så att förutsättningarna i mångt och mycket ändras. Vi har 
svårt att tänka oss att den styrande majoriteten utgår ifrån juni månads ramärende i 
framtagandet av sin budget. Sannolikt använder de sig av en uppdaterad version av 
ramärendet, egentligen det vi i efterfrågar i vår motion. 
Om en tjänstemannabudget i t.ex. Excellformat skulle göras tillgänglig, skulle alla partier 
ges större förutsättningarförutsättningar att presentera en korrekt budget som också skulle 
ge bättre förutsättningar till en bra budgetdebatt i kommunfullmäktige.” 
 
- - - - - 
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§ 191 Dnr KFKS 2016/1133 

Utbildning om klimatsmart mat för bespisningspersonal 
Motion den 12 december 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom förslaget i motionen redan är 
uppfyllda genom det systematiska arbetet med fortbildning och nätverkande som pågår i 
Välfärd skolas och Välfärds samhällsservices bespisningar. Motionen är med detta 
färdigbehandlad.   
 

Ärende 
Motionären föreslår att arbetet för att nå kommunens lokala miljömål även bedrivs i 
bespisningsköken. Genom att arbeta med vegetarisk/vegansk matlagning, ekologiska 
livsmedel och mot matsvinn menas att klimatavtrycket reduceras avsevärt. Motionären 
pekar på att det finns framgångsrika exempel på hur andra kommuner har arbetat med 
bespisningsköken och uppnått goda miljö- och klimatresultat. 
Vidare föreslår motionären att kommunen ska ge bespisningspersonal möjlighet att utbilda 
sig i klimatsmart matlagning genom fortbildning, intressanta föreläsningar och seminarier. I 
ärendet framgår att det redan pågår ett arbete med att löpande vidareutbilda och inspirera 
personalen i bespisningarna. Intentionerna bakom förslaget i motionen bedöms därför 
redan vara uppfyllda. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 105 
Välfärd skolas och Välfärd samhällsservice tjänsteskrivelse den 11 januari 2017 
Motion ” Utbildning om klimatsmart mat för bespisningspersonal” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 § 161 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 24 april 2017 § 118 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 105 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom förslaget i motionen redan är 
uppfyllda genom det systematiska arbetet med fortbildning och nätverkande som pågår i 
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Välfärd skolas och Välfärds samhällsservices bespisningar. Motionen är med detta 
färdigbehandlad.   

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade med instämmande av Carl-Magnus Grenninger (S) bifall till 
motionen.  
 
Thobias Nässén (M) yrkade med instämmande av Hans Peters (C) och Mats Granath (L) 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Thobias Nässéns förslag.   
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Mycket bra arbete i enlighet med motionens intentioner pågår redan i kommunen och det 
ska tjänstemännen ha all cred för. Dock saknas det ett samlat grepp från den politiska 
ledningen och styrning från central nivå. Enligt kommunens styrmodell är ansvaret att 
besluta om de åtgärder jag föreslår i motionen delegerat till respektive enhetschef.  
Jag tänkte mer att utbildningen i klimatsmart matlagning skulle samordnas och beslutas 
uppifrån, inte på initiativ från enskilda rektorer eller förskolechefer, dessa har tillräckligt 
mycket att stå i än då. Klimatförändringarna är vår tids ödesfråga och ansvaret går inte att 
helt vältra över på respektive enhetschef.  
På kommunens hemsida hänvisar man bl.a. till ”Skolmat Sverige”. Deras kommunfunktion 
förutsätter dock att kommunen har en kostchef eller motsvarande med ett övergripande 
ansvar för skolmåltiderna i hela kommunen. Eftersom alla beslut gällande skolmaten idag 
är delegerade till enhetsnivå går det dock inte att styra uppifrån.  
Dokumentet ”Hållbara måltider” som hänvisas till i tjänsteskrivelsen är bara en vägledning 
men inte ett styrande dokument. Ska vi bygga ett hållbart samhälle räcker det inte att olika 
delar av kommunens verksamheter ska ”sträva efter” att uppfylla kommunens mål, vi 
måste ha en skarp plan för att nå målen. Kommunens dokument är visserligen en bra 
vägledning för enskilda skolor men utan styrning blir det ett ganska tandlöst verktyg i 
arbetet med att från den politiska ledningen nå kommunens uppsatta mål.” 
 
Carl-Magnus Grenninger (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Socialdemokraterna anser att det är viktigt att Nackas bespisningspersonal får möjlighet 
att vidareutbilda sig i klimatsmart matlagning. Det är angeläget att den satsning på klimat- 
och miljö som faktiskt kommit igång i Nacka inte avstannar. Utbildning är bra för att få 
igång, eller fortsätta, en önskvärd utveckling. 
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Det finns exempel på bra arbete på många ställen, men på andra händer i stort sett 
ingenting. Det är viktigt att starta utbildning i hela kommunen och inte bara på de ställen, 
där det råkar finnas så kallade eldsjälar. Klimatförändringarna är en av vår tids politiska 
ödesfrågor.” 
 
- - - - - 
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§ 192 Dnr KFKS 2016/1137 

Motion - Museet Hamns utveckling   
Motion den 12 december 2016  av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Bosse Ståldal och 
Efson Goitom (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs  
  

Ärendet 
Motionärerna föreslår i sammanfattning att museet Hamn: 

 Utvecklar ett förankringsarbete på plats i Fisksätra med museets nu ansvariga 
aktörer, med Fisksätra föreningsliv, skola och bibliotek  

 Utvecklar samarbete med hembygdsföreningarna, länsmuseet och museer i Nacka 
och Värmdö  

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 144 
Kulturnämnden den 21 mars 2017 § 15, KUN 2017/3 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 16 mars 2017 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 § 162 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 144 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i Kulturnämnden den 21 mars 2017 § 15 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 193 Dnr KFKS 2016/1136 

Motion – Torghandel i Nacka 
Motion den 14 november 2016 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Motionärerna menar att torghandel ofta är ett levande och populärt inslag i gatubilden som 
gör att inte bara bilar syns i centrala lägen utan även varor, människor och kommers. De 
föreslår därför att 

 kommunfullmäktige att ge uppdrag till planenheten att utreda och ta med planer för 
torghandel i förslag till nya centrumbildningar 

 kommunen ska starta en dialog med centrumanläggningars markägare för att se 
över möjligheterna att det kan startas torghandel i gamla och nya 
centrumanläggningar i Nacka 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 145 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 april 2017 
Natur- och fritidsnämndens beslut den 21 mars 2017, § 43 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 § 163 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 145 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att natur- och trafiknämnden 
får i uppdrag att se över den befintliga torghandelsstadgan och taxan för nyttjande av 
offentlig plats för att inkludera försäljning på torg. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i natur- och fritidsnämnden den 21 mars 2017 §43 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att natur- och trafiknämnden 
får i uppdrag att se över taxan och inkludera försäljning på torg. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 194 Dnr KFKS 2017/112 

Motion - Trådlöst nätverk på offentliga platser i Nacka 
Motion den 6 februari 2017 av Louise Ollivier och Magnus Söderström (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen ska tillhandahålla fritt trådlöst nät på allmänna platser.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 146 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 mars 2017 
Motionen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 § 164 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 146 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. Motionen är härmed 
färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 195 Dnr KFKS 2016/894 

Motion - Kommunal hyresgaranti  
Motion den 17 oktober 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktige sammanträde den 17 oktober 2016 en 
motion med förslag att kommunen ska lämna kommunal hyresgaranti samt att kommunen 
i avtal vid nya tomträttsavtal för hyreshus, att hyresvärden måste hyra ut lägenheter till 
sökande med kommunal hyresgaranti om de uppfyller alla andra krav utöver de 
ekonomiska. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 168 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2017 
Motion  
 

Beslut i kommunstyrelsen 7 juni 2017 § 168 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då kommunen möjliggör för byggande av 
hyresrätter på annat sätt än genom hyresgarantier. Förslaget att införa kommunal 
hyresgaranti förutsätter dessutom en ekonomisk omprioritering som kommunfullmäktige 
inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 196   

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Rapportering enligt 16 kap 6 f-h §§ SoL och 28 f-g §§ LSS av ej verkställda beslut enligt 4 
kap 1§ SoL och 9 § LSS – per sista mars 2017 
 
- - - - - 
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§ 197 

Anmälningar från revisorerna 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport 1/2017 – Granskning av kommunstyrelsens arbete 
genom utskott. 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport 2/2017 – granskning av intern kontroll avseende 
ÄTA och omfattningsförändringar i investeringsprojekt. 
 
Revisionsskrivelse angående arrende i Skutviken. 
 
- - - - - 
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§ 198 Dnr KFKS 2017/594 

Motion - Fritidsverksamhet för barn mellan 10-12 år 
Motion den 19 juni 2017 av Rolf Wasteson (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 199 Dnr KFKS 2017/593 

Motion - Bostäder utan vinstmaximering 
Motion den 19 juni 2017 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 200 Dnr KFKS 2017/596 

Interpellation - Säkra icke-användande av oseriösa 
bemanningsföretag 
Interpellation den 19 juni 2017 av Rolf Wasteson (V) 
 
Rolf Wasteson anhöll om att till äldrenämndens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 201 Dnr KFKS 2017/595 

Interpellation - Brandsäkerhet i nya höga hus 
Interpellation den 19 juni 2017 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - -   
 

 


